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Emellett új or-
vosi eszközö-
ket kapott az 
egészségügyi 
alapellátás a 
településen

Azért, hogy zöldebbé 
és fenntarthatóbbá 
váljon Szeged, nem 
csak a beruházásokra, 
de szemléletformálás-
ra is szükség van.

Jelentős fejlesztések zajlanak Újszentivánon, amelyeknek 
elsősorban az a célja, hogy minél többen válasszák ott-
honuknak a települést

BŐVÜL A BÖLCSŐDE 
TISZASZIGETEN

EGYRE ZÖLDEBB 
SZEGED

LAKÓPARKOK VONZZÁK 
ÚJSZENTIVÁNRA A FIATALOKAT

A projekt megvalósítása során 
Röszkén, a Mórahalomra vezető 
kerékpárút mentén már zajlik a 
kerékpáros pihenőhely építése. A 
kivitelezés még az idén elkészül 
és az a közeljövőben szabadon, 
bárki számára hozzáférhető lesz. 

Szükség esetén menedékként 
szolgálhat a környéken túrázó 
kerékpárosoknak, de a hely 
kirándulások célpontja is lehet 
családok, iskolai közösségek vagy 
baráti társaságok számára. 

Az „Emlékpark” kertépítészeti 
terveit a jogász, de időközben 
kert- és parképítő képesítést is 
szerzett polgármester készítet-
te, a kivitelezésben pedig a falu 
közfoglalkoztatottjai és jobbára 
helyi mesteremberek vettek részt. 

Molnár Róbert a beruházással 
kapcsolatban kiemelte, hogy ön-
erőből valósult meg a parcella, 
amelyben kulturált körülmények 
között, méltósággal lehet emlé-
kezni elhunyt szeretteinkre.

A kétszáz férőhelyes, 1980-ban 
paneltechnológiával épült Gedói 
óvoda három részből álló épü-
letegyüttese négy évtized alatt 
megérett a korszerűsítésre. Az 
intézmény a felújítással nemcsak 

szebbé válik, hanem az üzemel-
tetésére is kevesebbet kell majd 
költeni, ezáltal környezete is tisz-
tább és egészségesebb lesz, kom-
fortosabbá válik az óvodaépület. 

– A járvány és az azt követő hatal-
mas infláció a szokottnál is jobban 
megterhelte a családokat, különö-
sen azokat, amelyeknél korábban 
is probléma volt a mindennapi 
megélhetés. A Szeged környéki 

kistelepüléseket járva döntöttem 
úgy, hogy a lehetőségeimhez mér-
ten igyekszem a járvány idején 
fokozottan támogatni a rászoru-
lókat – mondta Szabó Sándor.

A szegedi k istérség eg y ik 
kiemelt fejlesztése, a Kálvária 
sugárúti idősek otthonában talál-
ható főzőkonyha korszerűsítése 
és bővítése 2019. őszén kezdő-
dött, 2020. decemberében pedig 
a próbafőzést is megtartották, 
az év elejétől teljes kapacitással 
működik az ezer adagosra bőví-
tett konyha.

A MEGÚJULT KONYHÁN 
HÚSZFÉLE KÍMÉLŐ ÉTELT 
IS FŐZNEK NAPONTA

A 250 millió forintos beruházás 
során ugyanis nemcsak megú-
jult, de ki is bővült a főzőkonyha, 
amelynek kapacitását napi há-
romszázötven adaggal növelték. 

– A modern konyhatechnoló-
giai előírások szerint kialakított 
konyhabelsőben a munkák so-

rán áthelyezték a válaszfalakat, 
majd újravakolták, megújultak 
a burkolatok és kifestették a 
száz négyzetméterrel megnö-
velt konyhát. A kor és a konyha 
működési szabályainak megfele-
lően teljes elektromos, gépészeti 
és szellőzéstechnikai felújítás 
is történt. Az ezer adagból ma 
már közel ötszázat az Acél utcai 
és a két Kálvária sugárúti bent-
lakásos intézményben élőknek 
készítik. Ők napi ötszöri étkezést 
kapnak. A maradék ötszáz adag-
gal pedig a szociális étkeztetés 
egy részét sikerült kiváltani – 
mondta Csúcs Áron, a Szegedi 
Kistérség Többcélú Társulás 
Koordinációs Központjának 
igazgatója.

A teljesen megújult, korszerű 
konyhán több mint húszan dol-

goznak, a szakácsok mellett saját 
dietetikusa is van a konyhának, 
hiszen az itt élő idős emberek 
közül sokan szorulnak diétás ét-
kezésre, ezért több mint húsz féle 
kímélő ételt készíteniük naponta.

SZEGED BÜSZKÉLKEDHET A 
LEGKORSZERŰBB NAPPALI 
SZOCIÁLIS ELLÁTÁSSAL

2017. novemberében nyert 
támogatást a Szegedi Kistérség 
Többcélú Társulása hat szegedi 
idősek nappali ellátóhelyének 
korszerűsítésére, de a közbe-
szerzési eljárások és a kötelező 

adminisztráció lassúsága miatt 
csak 2020. őszén tudták a szak-
emberek elkezdeni a munkákat, 
idén nyáron pedig mind a hat 
megújult intézménybe vissza is 
költözhettek az idősek.

A 430 millió forintból megvaló-
suló fejlesztés nyomán hat szege-
di idősklub újult meg teljesen. Az 
Alsókikötő soron, a Gáspár Zoltán, 
a Kereszttöltés, a Dáni János ut-
cában, valamint a Kossuth Lajos 
sugárúton és a Bölcs utcában is 
a legkorszerűbb körülmények 
fogadják az idős embereket.

Az Oskola utca és a Stefánia 
rekonstrukciója egy nagy euró-
pai uniós csomag része, amelyből 
korábban már több, a kerékpáro-
sokat segítő forgalomtechnikai fej-
lesztés is megvalósult a városban.

– Magyarország egyik legforgal-
masabb kerékpárútja már kinőtte 
az itt, évtizedekkel ezelőtt kiala-
kult forgalmi rendet. Két baleseti 

gócpont is kialakult az utóbbi 
időben: a hídfő mellett a Viktor 
Hugo utcánál és az SZAB-székház 
mellett. Ezek most megszűntek, a 
jövőben végig biztonságosan, irá-
nyonként két méter széles, kijelölt 
sávon közlekedhetnek a kerék-
párosok – mondta Nagy Sándor, 
városfejlesztési alpolgármester.

Idén márciusban kezdett hozzá Kübekháza önkormány-
zata a temető új parcellájának kialakításához, ami őszre 
el is készült. Nem ez volt az egyetlen fontos beruházás a 
település életében, de sajnos az idén is komoly erőfeszí-
téseket igényelt a járvány elleni védekezés.

Novemberben megkezdődött Szeged egyik legnagyobb 
óvodájának a felújítása. Az Északi városrészben található 
Gedói óvoda öt év alatt már a tizenkettedik hasonló in-
tézmény, amit teljes egészében felújít az önkormányzat. 
A beruházás európai uniós forrásból valósul meg a tavasz 
végéig, összesen 560 millió forintból.

Az elmúlt másfél évben, a koronavírus-járvány kitörése 
óta Szabó Sándor szocialista országgyűlési képviselő több 
millió forint értékű adománnyal segítette a választókerület-
ében élő rászorulókat: tartós élelmiszerrel, járvány elleni 
védőfelszerelésekkel, tanszerekkel, számítógépekkel és más 
hasznos, a mindennapi élethez nélkülözhetetlen dologgal 
igyekezett megkönnyíteni a bajba jutott emberek életét.

A 2004. júliusában alakult Szegedi Kistérség Többcélú 
Társulása tizenhét és fél éves történetének legnagyobb 
beruházásait tudhatja maga mögött 2021-ben. A szegedi 
nappali szociális ellátás fejlesztésére több mint 900 
millió forintot fordítottak: korszerűsítették és bővítet-
ték a központi főzőkonyhát, felújítottak hat idősklubot 
egyet pedig építettek, járműveket és berendezéseket, 
eszközöket szereztek be.

Június végén zárták le a forgalom előtt és a tervezettnél 
néhány nappal korábban, november 20-án vissza is adták a 
szegedieknek a teljesen megújult és megváltozott arculatú 
Oskola utcát. A kerékpárosok a jövőben biztonságosabban, 
irányhelyesen tekerhetnek át az ország egyik legforgalma-
sabb bicikliútján, a parkoló autók helyét tavasztól sétálók 
és az éttermek, cukrászdák teraszai foglalják majd el.

Három település – Magyarkanizsa, Röszke és Szeged – 
önkormányzatának összefogásával valósulhat meg jövő év 
január végéig az a több elemet is tartalmazó kerékpáros 
fejlesztési projekt, amelyre 339 ezer 915 euró támogatást 
nyertek el a települések. A Röszkére eső fejlesztési összeg 
140 ezer euró.
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Az országgyűlési képviselő 
beszélt arról is, hogy 2018-ban 
a Fidesz áterőszakolta a parla-
menti képviselők fizetésének 
megemeléséről szóló törvényt, 
a szocialista politikusok azon-
ban nem voltak hajlandók ezt a 
többletpénzt zsebre tenni, ezért 
létrehozták az úgynevezett Szo-
lidaritási Alapot, és az utóbbi év-
ben ide fizetik be az emelésből 
származó pluszpénzt.

– Ez az összeget fordítjuk jóté-
konysági célra. Ebből a nagyobb, 
központi akciók költségeit fedez-
zük; emellett a párt helyi szer-
vezetét is támogatom minden 
hónapban a bruttó fizetésem tíz 
százalékával, az elmúlt hóna-
pokban többek között ebből is 
finanszíroztam az adományokat 

– mondta el Szabó Sándor.
Az elmúlt másfél évben védő-

felszereléseket, élelmiszereket, 

szeptemberben tanszereket, az 
ünnep közeledtével pedig ka-
rácsonyi ajándékokat osztott a 
képviselő. Eddig már több mint 
ötmillió forinttal támogatta a vá-
lasztókörzetében élő rászorulta-
kat és szociális intézményeket.

Az idén év végi akciója so-
rán többek között már eljutott 
Deszkre, Újszentivánra és Fe-
rencszállásra, de támogatta a 
Nagycsaládosok Egyesületét és az 
iskolakezdéskor Szegeden ingye-
nes tanszerosztást is szervezett.

– Folytatjuk a segítségnyújtást. 
Az MSZP országszerte 15 millió 
forintot oszt szét az idei kará-
csonyi karitatív akciója során a 
rászoruló családok, egyedülállók, 
a munkájukat elvesztők között. 
Természetesen választókerüle-
temben, Szegeden és környékén 
is igyekszünk minél több rászo-
rulón segíteni – mondta el Szabó 
Sándor.

– A beruházás során hőszige-
telték az épületek homlokzatát, 
egyes helyeken kicserélték a nyí-
lászárókat, felújították a gépésze-
tet és az elektromos hálózatot, 
kifestettek, kicserélték a fal és 
padlóburkolatokat. Valamennyi 
helyszínen elvégezték az akadály-
mentesítést. Emellett mind a hat 
klubba új bútorokat, függönyöket, 
szőnyegeket és számítástechni-
kai eszközöket is vásároltunk – 
mondta Csúcs Áron igazgató.

A Társulás – a pályázat része-
ként – két személygépkocsit is 
beszerzett. Egy kisbuszra is köz-
beszerzési pályázatot hirdetek, 
aminek a második fordulója lett 
csak eredményes, most pedig 
arra várnak, hogy megérkezzen 
a jármű.

A Kaszás utcában nem megú-
jult, hanem teljesen új idősklub 
épülhetett, amit 2020. júliusában 
vehettek birtokba a területen élő 
idősek. 

A Móra városi üres telken 
felépített modern, XXI. századi 
körülményeket biztosító épület 
harminc, a városrészben élő idős 
embernek ad napközben kultu-

rált elhelyezési és étkezési lehető-
séget, tizenöten pedig otthonuk-
ba vihetik innen az ebédet. Az 
egyszintes, 217 négyzetméteres, 
akadálymentes épületben társal-
gó, étkező és szociális helyiségek 
találhatók. A beruházás során új 
bútorokat és konyhai eszközöket 
is beszereztek.

Az új épület 160 millió forintba 
került, amiből 142 millió forintot 
az Európai Unió támogatása fede-

zett, 18 millió forintot pedig Sze-
ged önkormányzata biztosított.

SIKERES ÉV UTÁN IS BIZA-
KODNAK ÉS ÚJABB FEJLESZ-
TÉSEKRE PÁLYÁZNAK

A szegedi önkormányzat euró-
pai uniós pályázaton nyert forrást 
a Kálvária sugárúti idősek ottho-
na két épületének korszerűsíté-
sére. Az egymilliárd 600 millió 
forintból teljesen megújulhat az 
épületek energetikai rendsze-
re. Többek között hőszigetelik 
az épületek külső homlokzatát, 
kicserélik a nyílászárókat, kor-
szerűsítik a fűtést, új elektromos 
hálózatot építenek ki, az épüle-
tek tetejére pedig napelemeket 
szerelnek.

A nagyszabású munkálatokra 
már ki is írták a közbeszerzési 
eljárást, a felújítás a tervek szerint 
jövő év tavaszán kezdődhet és 
2023-ban fejeződik be.

– Szeretnénk Szegeden tovább 
bővíteni a szociális alapellátások 
körét. Nagy álmunk, hogy a szoci-
ális törvény által meghatározott 
valamennyi feladatot el tudjuk 
látni a városban, ezért ameny-
nyiben az önkormányzat is hoz-
zájárul, elsőként a tanyagondnoki 
hálózat kiépítésére szeretnénk 
pályázni – mondta Csúcs Áron.

Tévedés ugyanis azt gondolni, 
hogy erre Szegeden nincs szük-
ség. A város külső kerületeiben, 
a kiskertekben sok olyan idős 
ember él, akiknek ez komoly se-
gítséget jelentene a mindennapi 
életben. 

–  Elsőként Subasán szeretnénk 
ezt bevezetni, ezen a külterületi 
részen sok idős ember él, később 
pedig bővíteni lehetne a kört 
a város több kiskertes övezet-
ében is.

Az idei sikerszériát pedig a 
jövőben is folytatni szeretnék.

Teljesen új forgalmi rend ala-
kult ki ugyanis az Oskola utcában 
és a hídfőben: megvalósult az, 
amiért korábban két kerékpáros 
demonstrációt is tartottak: az 
irányhelyes közlekedés. 

A felújítás előtt húsz gépkocsi 
számára volt parkolóhely kijelölve 
az utcában, ezek megszűntek, a 
helyüket egy fasor veszi át, hogy 
nyáron csökkenjen a forróság, ha 
megnőnek a fák. A rekonstrukció 
nyomán kiszélesedtek a gyalog-
járdák, tavasztól sétáló családok 
és éttermek, cukrászdák teraszai 
foglalják majd el a parkoló autók 
helyét. Így a közterület megújítá-
sa a helyi gazdaság fejlesztését is 
szolgálta: a gyalogosokból vásárlók, 
fogyasztók lesznek, ők mennek be 
a kirakatban látott cikket megven-
ni, ülnek le a kávézók teraszán be-
szélgetni. A fejlesztés ezért jelentős 
turisztikai célokat is szolgál.

Az Oskola utca felújításával 
párhuzamosan elkészült a Bel-
városi hídfőben a csomópont az új 
jelzőlámparendszerrel, amelyet a 
tapasztalatok alapján még finom 
hangolnak. Új burkolatot kapott a 
Híd utca is. Ezeken a területeken 
már véglegesnek mondható a ki-
alakított forgalmi rend, a munkák 
azonban jövő nyárig még folyta-
tódnak a Stefánián.

A hídfőtől a Vár utcáig novem-
ber végéig elkészült a Stefánia 
is, de a Vár utcai gyalogos és 
kerékpáros átvezetés egyelőre 
a régi marad. Az idén megújul 
a színházi körforgalom is, de a 
Stefánián jövőre is dolgozik a 
kivitelező.

A felújítás teljes befejezését kö-
vetően egy még szebb, még jobb, 
még élhetőbb és a korábbinál 
egy kicsit forgalomcsillapított 
belvárosban közlekedhetünk és 
élhetünk.

TELJESEN MEGÚJULT AZ OSKOLA UTCA: 
BIZTONSÁGOSABB ÉS ZÖLDEBB LETT

Közlekedés

A három épületrészből álló óvo-
da energetikailag is megújul: kor-
szerű homlokzati hőszigetelést 
kap, kicserélik az ablakokat és 
ajtókat, átalakítják és moderni-
zálják a belső gépészetét.

Kicserélik a villanyvezetéke-
ket és lámpatesteket, helyettük 
energiatakarékos LED-világítást 
építenek ki és napelemeket sze-
relnek az épületrészek tetejére, 
valamint megújul a szennyvíz- és 
a csapadékvíz-elvezető rendszer, 
de új, akadálymentes biciklitáro-
ló is létesül. 

A z a kadá ly mentesítés ré-
szeként a főbejáratnál rámpát 
építenek, az épületen belül aka-
dálymentes folyosókat és egy 
olyan csoportszobát alakítanak 
ki, amelyhez egy akadálymentes 
illemhely is tartozik.

A két európai uniós pályázat-
ból rendelkezésre álló 560 millió 
forintos keretből 390 milliót köl-
tenek energetikai korszerűsítésre, 
170 milliót pedig különféle család-

barát fejlesztésekre. Ennek része-
ként az udvaron a belső kerítések 
elbontásával és újak építésével na-
gyobb játszóudvart biztosítanak a 
gyermekek részére, ahol felújítják 
az ott található ivókutat is.

A fejlesztést a tervek szerint 
2022 második negyedévében kell 
befejeznie a közbeszerzési eljá-
rásban nyertes szegedi Dél-Szig 
Kft. szakembereinek.

Szegeden eddig tizenegy óvodát 
korszerűsített az önkormányzat, 
2017 óta megújult az Építő utcai, a 
Tabán utcai, a Garam utcai, a Tün-
de téri, a Kemes utcai, a Klebels-
berg telepi és a Cső utcai, valamint 
a Jerney utcai óvoda. Az óvodafej-
lesztési programban folyamatban 
van még a Makkosházi Óvoda, a 
Tarjáni Óvoda, valamint a Gyer-
tyámos utcai óvoda felújítása. 

Öt év alatt ezekre a munkák-
ra összesen 3,8 milliárd forintot 
költenek, amiből 3 milliárd forint 
az uniós forrás, amit a szegedi ön-
kormányzat 800 millió forinttal 
egészít ki.

KÍVÜL-BELÜL MEGÚJUL A GEDÓI ÓVODA 
 – EZ MÁR A TIZENKETTEDIK SZEGEDEN

Oktatás
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Gazdaságfejlesztés Munkahelyteremtés

A SZEGEDI ZÖLD BERUHÁZÁSOK AZ 
EGÉSZ TÉRSÉG ÉRDEKEIT SZOLGÁLJÁK

A NATURTEX ÚJ GYÁRÁBAN 
SZÁZÖTVEN SZEGEDI 
MUNKAHELYET TEREMTETT

ÚJABB INFORMATIKAI CÉG, 
A NÉMET COSMO CONSULT HOZ 
MUNKAHELYEKET SZEGEDRE

Mihálik Edvint, Újszeged-Odessza önkormányzati képviselőjét 
2019-ben kérte fel Botka László polgármester, hogy Zöld 
Város Programért felelős tanácsnokként segítse a város-
vezetést. A Momentum politikusa, elmondta, hogy büszke 
az eddig elért eredményekre, de még sok munka van hátra.

Új IT fejlesztő és szolgáltató központot hoz létre jövő 
év elején Szegeden az üzleti informatikai megoldásokat 
nyújtó Cosmo Consult Csoport magyar leányvállalata. 
Induláskor a cég ötven szakembert foglalkoztat.

Amikor elkezdte munkáját a 
zöld fejlesztésekért felelős ta-
nácsnokként, igen ambiciózus 
célt tűzött maga elé Mihálik Ed-
vin. Azt szeretné elérni ugyanis, 
hogy Szeged legyen Magyaror-
szág legzöldebb városa. Vannak 
már kézzelfogható eredmények, 
hiszen a geotermikus távfűtés 
kiépítése javában zajlik, amely ha 
elkészül, Európa második legna-
gyobb ilyen rendszere lesz. A fej-
lesztésnek köszönhetően mintegy 

23 ezer tonnával csökken a város 
szén-dioxid kibocsátása, amitől 
jelentősen javul majd a térségben 
a levegő minősége. Ezzel párhu-
zamosan zajlik a közintézmé-
nyek energetikai korszerűsítése 
is, aminek részeként hat iskolát, 
hat bölcsődét és nyolc óvodát 
újítottak fel.

A zöldterületek védelme és 
a fűtés korszerűsítése mellett 
fontos eleme a programnak a 
közlekedésfejlesztés is. Nem 
csak a városon belüli kerékpár-
hálózat bővül folyamatosan, de 
egyre több környező település 
kapcsolódik össze bicikliúton is 
Szegeddel. A Bordányba vezető 
szakasz már elkészült, de hama-

rosan Röszkére is biztonságosan 
át lehet tekerni. Az önkormányzat 
évek óta tudatosan fejleszti az 
elektromos közösségi közlekedés 
infrastruktúráját. A tervek között 
szerepel például a 4-es villamos 
vonalának felújítása is.

A levegőminőség évről évre 
drasztikusan romlik a fűtési sze-
zon kezdetekor. Ezért, indította 
útjára Mihálik Edvin a „Fűtsünk 
Okosan!” kampányt, aminek a 
keretében 40 ezer háztartásba 
juttatott el korszerű fűtőanya-
gokról szóló tájékoztató anyagot. 
Ezzel párhuzamosan az önkor-
mányzat tűzifával támogatta a 
rászoruló családokat, hogy nekik 
se okozzon gondot környezetkí-

mélő módon melegen tartani az 
otthonaikat.

Annak érdekében, hogy való-
ban zöldebbé és fenntarthatóbbá 
váljon Szeged, nem csak ezekre a 
fontos beruházásokra van szük-
ség, de szemléletformálásra is. 
Ezért Mihálik Edvin kezdeménye-
zésére az önkormányzat tavaly 
nyáron a hétvégékre visszaadta 
a rakpartot a gyalogosoknak és 

kerékpárosoknak. Az autós for-
galom alól felszabadított Tisza-
parton nagy sikerű rendezvény-
sorozat zajlott, amiért Szegedet 
jelölték az Európai Mobilitási Hét 
díjára is. A zöld tanácsnok szerint 
a szegedi Zöld Város Program 
sikerét az adja, hogy a beruhá-
zások és fejlesztések során fo-
lyamatosan a helyi problémákat 
és igényeket tartják szem előtt.

A családi vállalkozás 1989 óta 
működik Szegeden, szép lassan, 
lépésről lépésre növekedtek az 
elmúlt évtizedekben. Októberben 
egy vadonatúj gyárat avattak fel 
a Kereskedő közben. 

A 3,8 milliárd forintos fejlesz-
tést a magyar kormány 1,4 mil-
liárd forinttal támogatta, a cég 
cserébe kötelezettséget vállalt 
a már meglévő 164 munkahely 
megőrzésére, illetve 150 új mun-
kavállaló foglalkoztatására. A be-

ruházás révén a Naturtex éves 
kapacitása negyven százalékkal 
bővül.

A cég a Kereskedő közben több 
mint 10 ezer négyzetméternyi új 
gyárterületet alakított ki, vala-
mint megújult a meglévő 4 és fél 
ezer négyzetméter is, a gyártó-
sorokat pedig a világon elérhető 
legmodernebb technológiákkal 
látták el.

A Naturtex minőségi, egye-
di termékeket gyárt döntően 

külföldi piacokra. A 2006 óta 
száz százalékban családi vál-
lalkozásként működő cég a ha-
zai ágyneműipar meghatározó 
szereplője. Termékeiket a világ 
több mint negyven országába 
exportálják.

A szegedi önkormányzat a 
kezdetektől fogva együttműkö-
dik a céggel. Az együttműködés 
részeként hamarosan a Naturtex 
kérésének megfelelően mintegy 
300 millió forintos fejlesztés ve-

szi kezdetét a Városgazda soron. 
A város kibővíti a 64-es busz 
menetrendjét, a járatok sűrűb-
ben fognak közlekedni, ezzel 
is megkönnyítve az itt dolgo-
zóknak a munkába járást, és a 
hazajutást.

Az ilyen és ehhez hasonló beru-
házások is hozzájárulnak ahhoz, 
hogy Szeged gazdasági mutatói, 
a GDP-je, a munkanélküliségi 
adatai sokkal jobbak, mint az 
országos átlag. 

A Németországban 1996-ban 
alapított Cosmo Consult a világ 
egyik vezető, vállalatok digitá-
lis transzformációját hivatalos 
Microsoft partnerként támogató 
IT vállalata.

A huszonöt éves cég ma már a 
világ tizenhat országában aktív, 
több mint húsz éve a magyar 
piacon is.  Jelenleg világszerte 
négyezer ügyfele és ezerkétszáz 
munkatársa van.

A társaság nagy hangsúlyt fek-
tet arra, hogy ügyfelei az egész 
világon elérjék a Microsoft által 
biztosított legújabb technológiai 
újításokat.

A Cosmo Consult által világ-
szerte forgalmazott vállalat-
irányítási rendszerek és üzleti 
informatikai megoldások a 
technológiai fejlődés és a fel-
hős megoldások elterjedésének 
köszönhetően jelentősen átala-
kultak. Annak érdekében, hogy 
a cégcsoport magas szinten 
biztosítani tudja ügyfeleinek a 
legmodernebb megoldásokat a 
vállalat Magyarországon bővíti 
kapacitásait, ezért az idén Deb-

recenben nyitott irodát, jövőre 
pedig Szegeden hozza létre új 
IT fejlesztő és szolgáltató köz-
pontját.

A cég új szegedi irodájában 
felsőfokú, vag y középszintű 

végzettséggel rendelkező IT 
fejlesztőknek, és informatikai 
szakembereknek teremt új mun-
kalehetőséget jövőre.

A Cosmo Consult a Green Fox 
Academy közreműködésével jövő 
év elején specializált IT képzést 
indít, a legjobbaknak pedig ál-
lást kínál a leendő szegedi iro-
dában.

A képzés a Microsoft vezető 
hazai partnerével együttműkö-
désben valósul meg. A Cosmo 
Consult Kft. szakemberei is be-
kapcsolódnak az oktatásba, és a 
cég a tandíj finanszírozásában 
is részt vállal. 

De már az interneten is ke-
resnek szakembereket a szegedi 
munkahelyekre. Többek között 
projektmenedzsert felsőfokú ké-
pesítéssel, valamint ERP konzu-
lenseket logisztikai, pénzügy és 
termelési területekre.

Százötven új munkahelyet is létrehozott a Naturtex és 
leányvállalata, az NTT Manufacturing Kft., miután 3,8 
milliárd forintból új gyártóüzemet hoztak létre Szegeden, 
a Kereskedő közben.

Zöld Város

Gazdaságfejlesztés

HÁROM ÉV ALATT ÉPÍT ÚJ ÜZEMET A PICK SZEGED ZRT.: 
ROBOTOK GYÁRTJÁK MAJD A TÉLISZALÁMIT A SZABADKAI ÚTON

A Bonafarm csoporthoz tar-
tozó cég 152 éves történetében 
egyedülálló beruházás költsége 
40 milliárd forint, amelyhez a vál-
lalkozás 10,6 milliárd forint vissza 
nem térítendő támogatást kap. 

A jelenlegi szalámitermelés 
elérte a gyártókapacitás maxi-
mumát, így az exportlehetőségek 
kihasználása érdekében bővít 
most a Pick. 

A cég évente 40 ezer tonna ter-
méket állít elő, háromnegyedét 
Szegeden, ebből 10 ezer tonnát 
tesz ki a penészes szalámi. A be-
ruházás révén negyedével, mint-
egy 2500 tonnával nő a gyártás 
éves kapacitása.

A világon egyedülálló a szege-
di téliszalámi kilencven napos, 
rendkívül kézimunkaigényes ér-

lelési eljárása, amely a füstölést 
és a természetes penészképző-
dést kombinálja. A cég komoly 
technológiai fejlesztést is tervez, 
amely részben automatizálja ezt 
a folyamatot.

Az új gyárban a legmodernebb, 
kifejezetten a téliszalámi készí-
téséhez kifejlesztett technológiát 
alkalmazzák, többek közt robo-
tokkal, a 21. század elvárásainak 
megfelelő technológiával zajlik 
majd a gyártás. 

Az új üzem Szegeden, a már 
meglévő, Szabadkai úti telephe-
lyen épül fel, az egykori vágóhíd 
helyén. A régi elavult, nem hasz-
nált objektumok elbontását ha-
marosan megkezdik és a tervek 
szerint jövő év második felére 
fejezik be, ezt követően kezdőd-

nek az építési munkák, az első 
termékek 2024-ben kerülhetnek 
ki az új gyárból.

A cég működési költségének 
negyedét az energiaköltségek 
teszik ki. A beruházás keretében 
ezért megújuló energiaforrásokat, 
napelemeket is telepítenek, ami a 
teljes körű korszerűsítés mellett 
lehetővé teszi azt, hogy a jövőben 
kisebb ökológiai lábnyommal 

állítsanak elő egy kilogramm 
szalámit.

A Szabadkai úti barname-
zős fejlesztéssel kiváltják azt a 
zöldmezős építkezést, amelyet 
a Budapesti útra terveztek, ahol 
ehhez korábban már a telket is 
megvásárolták. A területet nem 
hagyják üresen, olyan beruházás 
valósulhat meg ott, amely új mun-
kahelyeket létesít majd a városban.

A százötven éves hagyományokkal rendelkező téliszalámi-
gyártást szeretné növelni a Pick Szeged Zrt. új beruházásával. 
Az építkezés több fázisban, három év alatt valósul meg. Az 
új, Szabadkai úti üzem 2024-re készül el és 25 százalékkal 
növeli majd a penészesszalámi-előállítás kapacitását.
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Adomány

Fejlesztések SzegedenSzeged

Közlekedés

AZ ÖNKORMÁNYZAT KARÁCSONYKOR SEM 
FELEDKEZIK MEG A RÁSZORULÓ SZEGEDIEKRŐL

A KODÁLY TÉREN 
KRESZ-TANPÁLYÁN 
GYAKOROLHATJÁK A GYEREKEK 
A HELYES KÖZLEKEDÉST

ZAJLANAK A KÉSŐ ŐSZI MUNKÁLATOK A 
SZEGEDI KÖRNYEZETGAZDÁLKODÁSI CÉGNÉL

FELPÖRGÖTT AZ ÚTFELÚJÍTÁSI 
PROGRAM SZEGEDEN

Szegeden idén is igyekeznek 
könnyebbé, szebbé tenni a ka-
rácsonyt a rászorulóknak. Az 
év végi támogatási rendszer is 
sokrétű.

A szegedi önkormányzat 2109 
tartós élelmiszercsomagot osz-
tott ki az ünnepek előtt a szo-
ciális és egészségügyi okokból 
rászorulóknak és családoknak, 
ezeket december elején szállí-
tották ki. Ahogy eddig mindig, 

idén is a területtel foglalkozó 
szervezetek tehettek javaslatot 
a támogatottakra.

A szervezetek között volt a 
Szegedi Kistérség Többcélú 
Társulása Egyesített Szociális 
Intézménye, a Senior Center, a 
Fogyatékkal Élők és Betegek 
Érdekvédelmi Szervezeteinek 
Fóruma, a Szegedi Cigány Nem-
zetiségi Önkormányzat, a Fészek 
Nag ycsaládosok Eg yesülete, 

gyermekvédelmi szervezetek és 
több más civil szervezet is.

Az idén a város a szociális 
ellátásra szánt keretből 12 mil-
lió forintot költött a karácsonyi 
ajándékcsomagokra, amelyek-
ben az ünnepi édesség mellett 
tartós élelmiszereket is találtak 
a rászorulók.

Összesen 462 háztartásba szál-
lított még a téli hideg beállta előtt 
az önkormányzat egy-egy kaloda 
hasított tűzifát, erre jelentkezni 
kellett a rászorulóknak.

A gyerekek közös, városházi 
karácsonya idén a járványveszély 
miatt elmaradt. Háromszázötven 
rászoruló gyerek azonban most 

is megkapta a város közel 10 ezer 
forint értékű ajándékcsomagját.

A gyerekeket a helyi tanárok 
segítségévél választották ki an-
nak érdekében, hogy a leginkább 
segítségre szorulókhoz jusson el 
az adomány, amit az iskolában 
vehettek át.

A téli szünet hét munkanapján 
pedig – hasonlóan a nyári és az 
őszi szünethez – meleg ebédet 
biztosít az önkormányzat a rá-
szoruló gyerekeknek, ezúttal 820 
olyan általános iskolásnak, akik 
év közben rendszeres gyermek-
védelmi kedvezményt kapnak.

Hag yományosan a Szeged 
testvérvárosában, az amerikai 

Toledóban működő baráti kör 
tagjai is meglepték a szegedi 
gyerekeket. 

A rászorulók kiválasztásában az 
önkormányzat humánszolgálta-
tási irodája működött közre. Idén 
közel egymillió forintért vásárol-
tak személyre szabott játékokat.

A hagyományos ünnepi műsor 
biztonsági okokból itt is elmaradt, 
az ajándékokat a baráti kör tag-
jai és önkormányzati képviselők 

vitték házhoz a száz rászoruló 
szegedi gyereknek, hogy az ő ka-
rácsonyuk is szebb, boldogabb 
legyen. 

A szegedi önkormány zati 
képviselők a saját képviselői 
alapjukból is rendszeresen – így 
karácsonykor is – segítik a rá-
szorulókat. 

A teljes szegedi önkormányzati 
szociális alap közel egy milliárd 
forintos.

Július közepén indultak a mun-
kálatok és tanévkezdésre már el 
is készültek azzal az 570 négyzet-
méteres KRESZ-tanpályával, ahol 
a jövőben a gyerekek változatos 
közlekedési helyzetekkel, csomó-
pontokkal ismerkedhetnek meg. 

– Az önkormányzat kiemelke-
dően fontosnak tartja a gyere-
kek biztonságos közlekedésre 
nevelését, hogy ezzel is segítsége 
a balesetek számának csökken-
tését – mondta el Molnár Zoltán, 
a városrész önkormányzati kép-
viselője.

A tanpálya helyét a szakem-
berek a Szegedi Környezetgaz-
dálkodási NKft.-vel egyeztetve 
választották ki.

Molnár Zoltán szerint a hely-
szín kiválasztása nagyon szeren-
csés volt, a város egyik legjobb 
helyén épülhetett meg a pálya, 
hiszen a közeli Cső utcában nem-
rég felújított óvoda és bölcsőde 
működik, ahonnan a gyerekeket 
ki lehet vinni a pályára. Az óvoda 
kerítésén egy kijárat is létesült, 
így a kicsik az udvarról közvet-
lenül is meg tudják közelíteni 
a pályát.

Az 570 méter hosszú, száz mé-
ter széles Kodály téri tanpálya 
valódi élethelyzeteket imitál, 
amikkel a közlekedés során ta-
lálkozhatunk, hogy a gyerekek 
alaposan elsajátíthassák a KRESZ 
szabályait, és megtanuljanak biz-
tonságosan közlekedni.

Harminc közlekedési táb-
la mellett helyet kapott benne 
körforgalom, kereszteződés, T-
csomópont, gyalogátkelő, egy-
irányú utca, valamint kerékpáros 
tájékoztató. 

A burkolat festése szintén valós 
forgalmi szituációkat mintáz. A 
pálya aszfaltos, kis szakaszon tér-
köves burkolattal készült, hiszen 
a kerékpárosok a valóságban is 
közlekednek ilyen felületeken.

A száz méter hosszú pálya belső 
végén kisebb közösségi teret is 
kialakítottak, ahol a gyerekeket 
kísérő szülők letámaszthatják a 
kerékpárjaikat. 

Itt információs táblákat he-
lyeztek ki, amelyek bemutatják 
a legfontosabb KRESZ-táblákat 
és közlekedési szabályokat, de fel-
hívják a figyelmet arra is, hogyan 
kell szabályosan felszerelni egy 
kerékpárt különféle kiegészítők-
kel: lámpával, macskaszemmel 
és csengővel.

A tanpálya tervezését és kiala-
kítását a SASMob projekt kere-
tében 14 millió 100 ezer forinttal 
támogatta az Európai Unió, a 
fennmaró három és félmillió fo-
rintot a szegedi önkormányzat 
saját forrásból fedezte.

A tervezést és a kivitelezést is 
helyi cégek végezték: a szegedi 
Útterv ’83 Mérnöki Iroda Kft. és 
az ugyancsak szegedi Gon-ép Kft.

Szegeden átlagban 800 tonna 
lehullott levelet gyűjtenek össze 
évente, ez a mennyiség körül-
belül 75 ezer fáról hullik le, de 
a gyűjtés nem ér véget az ősszel. 
Ez folyamatosan zajlik még a téli 
hónapokban is, mert nem egy-
szerre dobják le levelüket a fák. 
Novemberben a levélgyűjtést a 
köztereken még egybekötötték a 
fűnyírással. A városrészi részle-

gek teljes fizikai állománya gyűjti 
kézi eszközökkel a falevelet nagy-
méretű 1 köbméteres zsákokba, 
valamint puttonyos falevelet is 
gyűjtő fülkés fűnyírótraktorok 
és egy lombszívó gép is dolgozik 
a városszerte. Az összegyűjtött 
mennyiségből komposzt készül.

A környezetgazdálkodás fel-
adata a közterületek, parkok, te-
rek mellett a külvárosi parkolók 

takarítása is, a belvárosi parko-
lókat pedig az SZKT tartja rend-
ben. Ezeken a helyeken nehéz a 
dolguk a takarítóknak, mert a 
parkoló autók miatt nem mindig 
tudják elvégezni a feladatukat. 
Az utcákon, a házak előtti járdán 
és zöldterületen azonban nem 
a környezetgazdálkodás dolga 
a lombhulladék összegyűjtése, 
hanem a háztulajdonosoké az 
ingatlan szélességében. Ezeket a 
részeket ugyanis a tulajdonosok-
nak kell rendben tartani, ha nem 
teszik ezt meg, bírság járhat érte.

Az ingatlanok előtt lehullott 
falevelet is elszállítják a kom-
munális hulladékkal, egyszerre 
kettő, átlátszó zsákot rakhatnak 
ki a lakók a kukák mellé. Javasolt 
az erős zsákok használata, mert 
ha kiszakad, azt megint csak a 
lakóknak kell feltakarítani. A 
környezetgazdálkodás és a hul-
ladékgazdálkodás honlapján is 
szerepel a tájékoztatás: október 
25. és december 12. között szál-
lítják el így térítésmentesen a 
zöldhulladékot, lombot. Térítés 

ellenében, értesítő hátra hagyása 
mellett viszik csak el a lombhul-
ladékkal megrakott zsáko(ka)t 
azoktól az ingatlanoktól, amelyek 
előtt nincs a közterületen olyan 
növényzet, melyről a kihelyezett 
hulladék származhat, ahogy azo-
kat a zsákokat is, amiket részben 
vagy egyáltalán nem lombhulla-
dékkal raktak tele.

Idén októberben 34500 db 
kétnyári virágot ültettünk Sze-
ged város parkjaiba, közterüle-
teire – mondta Makrai László, a 
Szegedi Környezetgazdálkodási 
Nonprofit kft. ügy vezető igaz-
gatója - Ebből kicsit több mint 
20000 tő árvácskát, 6 000 db 
nefelejcset. A százszorszépet idén 
több helyen használva 4000 db-ot 
terveztünk az ágyásokba, ezek 
mellett a sárgaviola is helyet 
kapott, melyből 3000 darabot 
ültetünk – tette hozzá a cégvezető. 
Idén összesen 14000 db tulipán-
hagymát ültettek. A szökőkutakat 
folyamatosan állították le, utol-
jára november elején zárták le a 
Móra Park új kútját.

A Csap utca Petőfitelep egyik 
legfontosabb közlekedési útvo-
nala, ezért felújítása igen fontos 
az itt élők számára. A munkála-
tok november 2-án kezdődtek 
meg ezen a szakaszon. Először 
az útszegélyt bontották fel, majd 
teljes szélességében felmarták 
az úttest felületét. Fontos eleme 
a felújításnak, hogy egy szintbe 
hozzák a csatornafedőket az 
úttesttel, így az erre közlekedő 
járművek sokkal simább útfe-
lületen közlekedhetnek majd 

a munkálatok elvégzését kö-
vetően.

Szénási Róbert önkormányzati 
képviselő a Csap utcai munkála-
tok indulásakor elmondta, hogy 
novemberben újabb városré-
szekben kezdik el a munkát. A 
kiskertes övezeteknek például 
mart aszfaltot biztosítanak az 
utak javítására, a Keresztöltés 
utcában a teljes felújítás hamaro-
san végéhez közeledik, a Mátyás 
téren is zajlanak a munkálatok. 
A Csap utca mellett további hat 

helyszínen, a Lomnici, a Lékai, a 
Kinizsi, a Határőr, és a Gyékénye-
si utcában, valamint a Csongrádi 
sugárúti parkolóban dolgozik 
majd a kivitelező.

Az idén 500 millió forintot költ 
Szeged önkormányzata a helyi 
utak javítására. Botka László 
polgármester ezzel kapcsolatban 
megjegyezte, hogy az elmúlt évek-
ben egymilliárd forintot tudott a 
város út- és járdarekonstrukcióra 

fordítani, tavaly ezt az összeget 
a kormányzati elvonások miatt 
a felére kellett csökkenteni. A 
polgármester szerint nem biz-
tos, hogy jövőre ki tudja ezt az 
összeget gazdálkodni a város. 
Botka László azt is hozzátette, a 
közszolgáltatások egyelőre nin-
csenek veszélyben Szegeden, de 
az út- és járdafelújítások egy része 
áldozatul eshet jövőre a kormány 
forráselvonó politikájának.

Karácsonyi élelmiszercsomagggal, tűzifával, szünidei 
étkeztetéssel, gyermekkarácsonnyal teszi a rászorulók 
ünnepét szebbé, élhetőbbé idén is szegedi önkormányzat. 
A hagyományokhoz híven most is kapnak a gyerekek aján-
dékot Szeged testvértvárosából, az amerikai Toledóból. A 
járvány miatt azonban a közös fenyőünnep most elmarad.

Európai uniós forrásból és a szegedi önkormányzat támo-
gatásából, összesen 17,6 millió forintos költséggel épült 
meg a Kodály téren az a közlekedési tanpálya, ahol gye-
rekek gyakorolhatják a helyes közlekedést, hogy azután 
az életben biztonságosan mozoghassanak.

A szegedi fák jó része már megszabadult a lombjától, 
és folyamatosan hullik a levél a járdákra, közterekre. A 
színes levelek szépek, de előbb-utóbb el is kell takarítani 
a kupacokat. A Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit 
Kft. igyekszik hasznosítani az összegyűjtött mennyiséget.

Bár jóval kisebb a mozgástere az önkormányzatnak a jár-
ványhelyzet okozta gazdasági nehézségek miatt, a közutak 
felújítása folytatódik Szegeden. Az év utolsó hónapjaiban 
ezért még legalább 7 újabb helyszínen javítják az utakat.
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ALGYŐN MÁR A JÖVŐRE KÉSZÜLNEK: 
TERVEK A VONAL ALATT ÉS FELETT

PUMPAPÁLYA ÉPÜLT EXTRÉM BRINGÁSOKNAK 
AZ EGYRE BŐVÜLŐ SPORTLIGETBEN

DÓCON BÍZNAK A JÖVŐBEN

Természetesen kiemelt jelen-
tőséggel bírt az idén a korona-
vírus elleni védekezés, hiszen a 
település vezetésének felelőssége, 
hogy mindent megtegyenek azért, 
hogy a helyiek minél kevesebb 
veszteséggel vészeljék át ezt a ne-
héz időszakot. Amikor a tavasz vé-
ge felé végre csillapodni kezdett a 
járvány a polgármesternek az az 
ötlete támadt, hogy egy közösen 
készített videóklippel köszönjék 
meg a helyiek az egészségügyben 
dolgozóknak a munkájukat és 
rendkívüli helytállásukat. A négy 
kamerával felvett videóklipben 
54 helyi lakos szerepel, közülük 
32-en mutatják meg tánctudásu-
kat. A négy és fél perces táncos 
videóban bemutatják Kübekháza 
fontosabb helyszíneit, és olyan 
különleges helyeken is táncolnak, 
mint egy épület lapos teteje, vagy 
a helyi rendelőintézet orvosi szo-
bája. Ott vannak a klipben többek 
között a postások, a rendőrök, a 
bolti dolgozók, a polgármesteri 

hivatal munkatársaival pedig 
Molnár Róbert is ropja a táncot.

Ez a közös alkotás is jelezte, 
hogy a legtöbb magyar telepü-
lésen kicsi a mozgástér, de az 
összefogás csodákra képes. Már 
tavasszal is látszott, hogy a jár-
ványhelyzet megtépázza az anya-
gi forrásokban amúgy is szűköl-
ködő önkormányzatokat, de azt 
különösen nehéz volt feldolgozni, 
hogy a pandémia miatti pluszki-
adásokat nem úgy kompenzálta a 
kormány, ahogy az elvárható lett 

volna. A polgármester szerint a 
krízishelyzet miatt elvont forrá-
sok teljes pótlása alapvető elvárás 
a kormánnyal szemben, és bízik 
abban, a forráshiány miatt nem 
kell elhalasztani egyetlen elter-
vezett beruházást sem. Amennyi-
ben  a járvány jövőre nem nehezíti 
az életüket, olyan beruházások 
is megvalósulhatnak, melyek 
további turistákat csábíthatnak 
Kübekházára. Ilyen terv például 
a Kübekháza-Szeged-Majdán ke-
rékpárút megvalósítása.

– Ez egy kiváló mankó, mert 
amikor februárban a költségve-
tésről kell majd döntenünk, már 
megtárgyalt és elfogadott kon-
cepció mentén tudunk haladni. 
Az már látszik, a feltételek nem a 
legjobbak, a tavalyi 1,3 milliárdról 
750 millió forintra csökkent az 
iparűzési adóbevételük, ez a 550 
milliós mínusz alapvetően be-
folyásolja a terveinket – mondta 
Molnár Áron polgármester.

– Amit mindenképpen be kell 
jövőre fejeznünk, az az épülő-
félben lévő bölcsőde. Erre két 
pályázaton is nyertünk pénzt, a 
150 milliós önrészünk pedig egy 
számlán rendelkezésre áll.

Sok kisebb, de fontos beruhá-
zás is a képzeletbeli vonal fölé 
került, ilyen az önkormányzati 
intézmények felújítása, a Tisza-
part további fejlesztése és 17 
millió forintot szánnak a tele-
pülés teljes csapadékvízelvezető 
hálózatának megtervezésére és 
engedélyeztetésére. 

Az elmúlt években nag yon 
megnőtt a gépjármű forgalom 

a településen, ezért fontos fel-
adat lett a közlekedésbiztonság 
fejlesztése is: új közlekedési táb-
lákra, zebrák és útburoklati jelek 
felfestésére is szánnak két és fél 
millió forintot.

– Két nyertes pályázatunk se-
gítségével jövőre befejezhetjük 
a Szent Anna kikötő fejlesztését, 
és a Kuktor köz aszfaltos része is 
megújulhat több mint 30 millió 
forintból.

Három témakörben is lehet pá-
lyázni a TOP Plusz programban 
január közepéig.

Az élhető település kategóriá-
ban 200 milliós pályázatot szeret-

ne benyújtani az önkormányzat a 
csapadékvízelvezető rendszer fel-
újítására, de három körforgalom 
is épülhet amennyiben nyernek, 
valamint parkolóépítésre és köz-
világítás fejlesztésre is pályáznak.

Az önkormányzati épületek 
energetikai fejlesztésére kapcsán 
szeretnék korszerűsíteni a falu-
ház fűtését-hűtését, kicserélni a 
nyílászárókat és az épület tetején 
lévő napelemeket is bővítenék, ha 
sikeresen pályáznak.

Ugyancsak a Top Plusz segít-
ségével szeretnék az óvoda tető-
szerkezetét felújítani, az épület 
gépészeti és villamoshálózatát 
korszerűsíteni, ezért a gyermek-
nevelést támogató humán infrast-
ruktúra fejlesztésére is pályáznak.

– Siker esetén akár 700-750 
millió forintnyi fejlesztéssel is 
gyarapodhat Algyő – mondta 
Molnár Áron polgármester. 

Az őszi időszak leglátványo-
sabb fejlesztése Domaszéken az 
úgynevezett pump-track brin-
gapálya volt, amit a település 
központi részén elhelyezkedő 
ligetben alakítottak ki. 

A pálya építését részben az 
Országos Bringapark Program 
finanszírozta, ezzel egy olyan kü-
lönleges sportlétesítmény került 
a nagyközségbe, amelyhez kevés 
hasonló van a megyében. 

Domaszék egy fiatal és fiatalos 
település, éppen ezért nagy igény 

van ilyen és hasonló fejlesztések-
re. Nemcsak helyben, de a tér-
ség településeiről, városaiból is 
nagy érdeklődést mutatnak máris 
iránta a kerékpáros sportolók, de 
emellett a fejlesztésnek kicsit az is 
célja volt, hogy legyen egy olyan 
attrakció a településen, amiről a 
kerékpárosoknak Domaszék jut 
eszébe. Az innováció ugyanakkor 
a helyi fiataloknak is olyan ki-
kapcsolódási lehetőséget biztosít, 
amelyért nem kell más településre, 
nagyobb városba utazniuk. 

Ez a projekt nagyban hozzájá-
rult ahhoz, hogy a pálya közvetlen 
környezetében található szabad-
téri kondiparkkal, sportcsarnok-
kal, valamint a hamarosan elké-
szülő judo csarnokkal együtt egy 
izgalmas lehetőségeket kínáló 
sportliget alakuljon ki.

A pumpapá lya bá rk i szá-
mára ingyenesen használható 
kerékpárral, rollerrel és akár 
görkorcsolyával is. A tervek 
szerint rendszeresen különféle 
ügyességi versenyeket is szervez-
nek majd az új sportlétesítmény 
területén.

A fejlesztésekkel óhatatlanul 
együtt jár egy-egy növény, fa eltá-
volítása, ráadásul évről-évre sok 
fát elveszít a település a kártevők, 
a betegségek miatt is. 

Éppen ezért az idei ősz utolsó 
szakaszára fásítási programot 
hirdettek, amelynek nyomán 
mintegy kilencven facsemetével 
gazdagodik a település.

Idén ez már a második fásítási 
akció Domaszéken, márciusban 
ugyanis már harminc facsemetét 
elültettek a település közterein, 
amelyeket az Országfásítás prog-
ram keretében szereztek be. Az 
itt élők célja, hogy minden egyes 
elveszített fa helyett legalább ket-
tőt ültessenek, a fásítási progra-
mokkal ehhez a célhoz kerülnek 
közelebb egy-egy lépéssel.

Nehéz év volt az idei, de azért Nehéz év volt az idei, de azért 
voltak szép pillanatai is. Mire voltak szép pillanatai is. Mire 
emlékszik vissza a legszíve-emlékszik vissza a legszíve-
sebben?sebben?
A z idei esztendő legszebb 

időszaka a nyár volt, nemcsak a 
csodálatos nyári időjárást miatt 
mondom ezt, de azért is, mert végre 
pár hónapra kiszabadulhattunk 
a koronav írus fojtogatásából. 
Ez a lélegzetnyi idő lehetőséget 
biztosított számunkra, hogy újra 
közösségi életet élhessünk. Ez a 
településünkön is így történt: ren-
dezvények valósultak meg, közös-
ségi eseményekre került sor. Ezek 
közül is kiemelném júliusi falunapi 
hagyományőrző rendezvényünket, 
amely hatalmas sikerrel zárult. Ki-
emelkedően sokan látogattak ki az 
ünnepre, jó volt látni az embere-
ket együtt, önfeledten szórakoz-
ni. Már korábban is éreztük, hogy 
nagy igény van a településen egy 
ilyen jellegű megmozdulásra, ez 
érződött is végig a nap folyamán. 
Reméljük, hogy a következő esz-
tendőben is lesz lehetőségünk ilyen 
esemény megrendezésére.

A koronavírus-járvány miatt A koronavírus-járvány miatt 
komoly erőfeszítéseket kellett komoly erőfeszítéseket kellett 

tenniük a lakosság védelmé-tenniük a lakosság védelmé-
ben. Milyen plusz terheket ra-ben. Milyen plusz terheket ra-
kott ez a helyzet az ön vállára?kott ez a helyzet az ön vállára?
A kialakult pandémiás hely-

zet globálisan nehéz helyzetet 
okozott, amelyből bőven kijutott 
számunkra is. Az önkormányzat-
nak olyan új feladatokat kellett 
megoldania, mint a közterek, 
buszmegállók fertőtlenítése, az 
üg yfélfogadás menetének át-
alakítása, a rászorulók ellátása. 
Ezeken felül a településvezetők 
is olyan szituációban találták 
magukat, amellyel eddig nem 
találkozhattak: a veszélyhelyzet 
miatt hosszú hónapokon keresz-
tül a képviselő-testület nélkül, 
minden felelősséget eg yedül 
felvállalva kellett igazgatni a te-
lepüléseket. Persze ez nem azt 
jelenti, hogy minden kapcsolat 
megszakadt volna a lakossággal, 
vagy ne lettek volna egyeztetések 
a képviselő-testülettel. Úgy vélem, 
igyekezetünk nem volt hiába, és a 
felmerült új szükségletekhez iga-
zodva sikerült jól átvészelnünk a 
nehéz időszakot. 

A beruházások a járvány el-A beruházások a járvány el-
lenére folytatódtak. melyek lenére folytatódtak. melyek 

voltak ezek közül a legfonto-voltak ezek közül a legfonto-
sabbak?sabbak?
Az említett időszakban fontos 

feladatunk volt a már megnyert 
pályázatok menedzselése, az új 
kiírásokra való felkészülés, az 
elkészült munkák benyújtása. 
Ezen időszakban a Magyar Falu 
Program pályázatából megújult 
az orvosi rendelőnk, a ravatalo-
zónk, míg az Arany János utca ed-
dig homokos része kapott darált 
aszfaltos megerősítést. Jelenleg 
is több, támogatást nyert fejlesz-
tési elképzelésünk megvalósí-
tásán dolgozunk: földgyalut és 
rézsűzúzót szerzünk be szintén 
MFP pályázatból, de ez a keret 
nyújt majd fedezetet az önkor-
mányzati épület megújításához 
is, és dolgozunk óvodai játszóte-
rünk felszerelésén is. Dóc község 
történetének legnagyobb önálló 
beruházása lesz majd a település 
vízelvezető- és csatornarendsze-
rének megújítása, TOP forrásból. 
A Bergendóc Szociális Szövetke-
zettel együttműködve a levendu-
lás terület bővítése, fejlesztése 
fog megtörténni a Hermann Ottó 
Intézet forrásából. Azt gondolom, 
a felsorolásból is látszódik a sok 
munka, a település fejlődése.

Nem ígérkezik könnyűnek a Nem ígérkezik könnyűnek a 
következő év sem, de azért következő év sem, de azért 
biztos van egy cél, amit el sze-biztos van egy cél, amit el sze-
retne érni 2022-ben.retne érni 2022-ben.
Tovább szeretnénk vinni ezt 

a pályázati szempontból sikeres 
időszakot, tervekkel telve várjuk 
a kiírásokat. Ugyanakkor szeret-
nénk településünk működését 
továbbra is zavartalanul biztosí-
tani, készülünk rendezvényekkel, 
közösségi eseményekkel. Nagyon 
bízunk benne, hogy ezen elképze-
léseinket nem kell újragondolni 
az egészségügyi helyzet miatt. 

Algyőn néhány éve még a költségvetés tervezése előtt igye-
keznek egy prioritási sorrendet felállítani: ahol a legfontosabb 
fejlesztések kerülnek felülre és a halaszhatók alulra. Jövőre 
a legfontosabb a bölcsődeépítés befejezése, de intézményi 
fejlesztések, közlekedésbiztonsági beruházások és a Tisza-
part további szépítése is helyet kaptak tervek között. 

Különleges és egyedülálló beruházás a megyében az a 
kerékpáros pumpapálya, amely Domaszéken épült és ok-
tóber óta már használhatják is az itt élők. A pálya onnan 
kapta a nevét, hogy a használójának speciális pumpáló 
mozgást kell végeznie a körbejárásához.

Továbbra is komoly kihívás elé állította a járvány elleni vé-
dekezés Dóc önkormányzatát, de megbirkóztak a feladattal. 
Turda Gábor polgármester azonban azt is fontosnak tartja, 
hogy voltak örömteli események is idén a településen.

 Folytatás az 1. oldalról
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A TISZASZIGETEN ÉLŐK ÉLETMINŐSÉGÉT ÚJ BÖLCSŐDEI 
SZÁRNY ÉS KORSZERŰ ORVOSI RENDELŐ IS JAVÍTJA

KERÉKPÁROS PIHENŐHELY 
ÉPÜL RÖSZKÉNESEMÉNYDÚS, SIKERES 

ÉVET ZÁRNAK SZATYMAZON

ÚJ BÖLCSŐDE ÉPÜLT SÁNDORFALVÁN

Jelenleg hét kisgyermek jár a a 
Babasziget Mini Bölcsődébe Ti-
szaszigeten, ám a gyermekszüle-
tések számának növekedése miatt 
igény mutatkozott a bölcsőde to-
vábbi bővítésére. 

– A jövőben két mini bölcsődei 
csoportunk lesz, ezért pályázatot 
nyújtottunk be, hogy egy új szo-
bával bővíthessük a régi épületet, 
így több kisgyermeket vehetünk 
fel a jövőben – mondta Ferenczi 
Ferenc, a település polgármestere. 

A benyújtott pályázat sikeres 
volt, ezért szeptemberben elkez-

dődtek a bővítési munkálatok, 
amelyeket november végére si-
került is befejezni. 

A környezettudatosság jegy-
ében a tetőre napelemes rend-
szert telepítettek. Továbbá a 
bölcsőde bejáratához parkolót 
is építettek.

Az új csoportszobához terasz 
és játszóudvar is tartozik, illetve 
korszerű, új játékokat is beszerez-
tek a kicsiknek. 

– A bővítés egyben új munka-
helyeket is teremtett – emelte ki 
a polgármester.

Az épület elkészült, és várha-
tóan jövő év első negyedében, az 
engedélyeztetéseket követően ve-
hetik majd birtokba az apróságok.

Fontos előrelépés a település 
életében az is, hogy új orvosi esz-
közöket kapott Tiszaszigeten az 
egészségügyi alapellátás. A tele-
pülésen a háziorvosi és a védőnői 
ellátás egy épületben működik, 
így hatékonyabbak lehetnek az 
esetenként egymásra épülő szol-
gáltatások.

Az újonnan beszerzett, korszerű 
eszközök jelentősen hozzájárul-
nak nemcsak a beteg-ellátáshoz, 
hanem a diagnosztizáláshoz és a 
megelőzéshez is. 

– A beszerzett eszközök értéke 
több mint 1 millió 300 ezer forint, 
a fejlesztés eredményeként a tisza-
szigetieknek a jövőben nem kell 
Szegedre utazniuk egy-egy vizs-
gálatra – mondta a polgármester. 

A Magyar falu programban be-
szerzett eszközök jelentős része 
különböző szív- és érrendszeri be-
tegségek megelőzésére, diagnosz-
tikájára szolgál. Továbbá hordoz-
ható mini EKG, transztelefonikus 
EKG, bőrgyógyászati vizsgálathoz 
használatos dermatoszkóp, fül-
orr-gégészeti, szemészeti vizs-
gálattal kapcsolatos otoszkóp is 
érkezett a háziorovosi rendelőbe. 

Számos olyan új eszközt is si-
került beszerezni, ami a cukor-
betegséghez kapcsolódó vizsgá-
latokban nyújt a jövőben nagy 
segítséget.

A fejlesztés nyomán nőgyógyá-
szati vizsgálati ágy, gerinchúzó 
gravitációs pad is megtalálható 
ma már az orvosi rendelőben. A 
csecsemők számára pedig pe-
lenkázó- és öltöztetőasztalt is 
beszereztek.

A pihenőhelyre egy mobil ke-
rékpáros szervizállomás is tele-
pítenek, így a kerékpárok egysze-
rűbb javítása is megoldható lesz.

Egy másik igen fontos fejlesz-
tést is tartalmaz a projekt, elké-
szül a Röszke 2. határátkelőhely 
és Röszke, Szent Antal tér közötti, 
több mint 5 kilométer hosszú-
ságú kerékpárút engedélyes és 
kiviteli tervdokumentációja. 

– A kivitelezés ugyan nem ré-
sze ezen projektnek, de a tervek 
szerint a kerékpárút konkrét 
megépítésére pályázatot fogunk 
tudni benyújtani a 2022-ben 
megnyíló Európai Uniós támo-
gatások igénybevételére – mondta 
Borbásné Márki Márta, Röszke 
polgármestere.

A program különböző szerve-
zetek közötti együttműködési 
projekteket támogat a magyar-
országi Csongrád és Bács-Kiskun 
megyékből, valamint a szerbiai 
Nyugat-Bácska, Észak-Bácska, 
Dél-Bácska, Észak-Bánát, Közép-
Bánát, Dél-Bánát és Szerémség 
térségében. 

A program egy stabil és együtt-
működő régió kialakítását és a 
határtérség általános életminősé-
gének javítását támogatja. Lehe-
tővé teszi a két ország szervezetei 
közötti gazdasági együttműkö-
dést, támogatja a közös identi-
tást és a határtérség kulturális 
és történelmi örökségét, továbbá 
hozzájárul környezeti fenntart-
hatóságához és biztonságához.

– Röszke hosszú ideje nagyon 
jó kapcsolatot ápol a határon túli 
Magyarkanizsával, amely test-
vértelepülése is községünknek. 
Örömteli, mindkét fél számára 
gyümölcsöző ez a partnerség, 
melynek reméljük folytatása is 
lesz a következő években, jövőre 
a kivitelezésre, építésre is együtt 
szeretnénk pályázni – mondta 
Borbásné Márki Márta. 

Röszke ez évben egy kerék-
páros pihenőhellyel, szabadtéri 
közösségi térrel gyarapodik a 
program jóvoltából, a remények 
szerint a következő években meg 
is épülhet az a kerékpárút, ame-
lyen biztonságosan gurulhatunk 
át akár a Vajdaságba is.

Az év első hónapjai Szatymazon 
is - mint az összes településen - 
a vírus elleni védekezés mellett 
a költségvetés összeállítása, el-
készítése jegyében telt. Szokás 
szerint idén is közmeghallgatás 
keretében tervezték a költségvetés 
beterjesztését és elfogadását, de a 
vírushelyzetre való tekintettel erre 
nem volt mód és lehetőség. A lakos-
ság tájékoztatására elektronikus 
úton került sor és a helyi újságban 
elhelyezett beadvány kitöltésével 
és a hivatalhoz való visszajuttatá-
sával tudták véleményezni, illetve 
a felmerült elképzelésekre, a he-
lyi problémákra tudták felhívni a 

hivatal figyelmét. A szatymaziak 
éltek a felkínált lehetőséggel és 
sok beadvány érkezett, melyekben 
jelezték a megoldandó feladatokat.

A 20 millió forintos állami tá-
mogatáshoz az önkormányzat 10 
milliót tett hozzá, hogy megva-
lósulhasson a Dózsa György u. - 
Kossuth L. u. és Ady Endre utca 
közötti útszakasz felújítása. Az 
érintett terület Szatymaz egyik 
legforgalmasabb útszakasza, hi-
szen helyközi buszok is járnak 
rajta. Itt találhatók a község fon-
tosabb intézményei, a Közbizton-
sági Központ, a község egyetlen 
postája és bankja, a Dankó Pista 

Művelődési ház és Könyvtár, de 
összeköttetése van a teleházzal, 
valamint élelmiszerbolt is. Ez a 
szakasz a települési nagy rendez-
vények helyszíne is. Az útszakasz 
teherbírása g yenge, á l lapota 
rossz volt, ránézésre is toldozott, 
az aszfaltozás kátyús volt, több 
helyen megsüllyedt. Töredezett 
állapota miatt nem csak rontotta 
a településképet, de sajnos a rossz 
állapota miatt félő volt, hogy előbb-
utóbb kárt okoz a gépjárművek 
futóművében.

Jó haladt a polgármester i 
hivatal felújítása is, de kiderült, 
hogy a lábazat átnedvesedett. Ez 
több hónapig száradni fog még, 
ezért várni kell a külső munkák 
megkezdésével. Mivel azonban a 
belső munkálatok befejeződtek, 
a munkatársak vissza tudtak köl-

tözni az épületbe. A főzőkonyha 
kialakítása is elindult. E célra még 
2020-ban 100 millió forint vissza 
nem térítendő állami támogatást 
nyert a település. A projekt kere-
tében az egykoron pékségként 
üzemelő, mára használaton kívüli 
épületből egy közel 600 adagos 
főzőkonyha kerül kialakításra. A 
fejlesztés részeként az építési be-
ruházás mellett konyhai eszközök 
beszerzése is megvalósul. Az épí-
tőanyagok drasztikus drágulása 
miatt az állami támogatást saját 
forrásból ki kell egészíteni, de a 
beruházást mindenképpen meg 
szeretnék valósítani. A beruházás 
munkálatai augusztus közepén 
indultak meg.

Megújult a település honlapja, 
amely barátságos, a szatymazi 
tájat idéző színvilágot, felhasz-
nálóbarát struktúrát, gyönyörű 
grafikai és tipográfiai megoldá-
sokat tár elénk. Tartalmában és 
megjelenésében is kitűnik a vidéki 
önkormányzati oldalakra jellem-
ző szürkeségből. Az új weboldal 
egyik fő célja, hogy turistákat, 
érdeklődőket vonzzon a telepü-
lésre, no és segítsen a helyieknek 
a tájékozódásban, az információk 
elsajátításában. Egy érdekes hír is 
felbukkant az oldalon: Nemrégi-
ben Szatymazon forgatott Szőke 
András rendező, színész, humo-
rista. A film a Szeged környéki 
tanyavilágot mutatja majd be.

Több mint 50 éve működik böl-
csőde Sándorfalván. Az 1954-ben 
átadott első intézmény 20 kisgyer-
mekkel kezdte meg a működését, 
melyet a település létszámának 
rohamos gyarapodását követve 
1970-es években 38, 2008-ban 
pedig 48 fősre bővítettek. Mos-
tanra azonban ez is kevésnek bi-
zonyult. Míg 2016-ban 198 három 
éven aluli lakosunk volt, 2020-ra 
ez a szám 239 lett. Sok kisgyer-
mek születik Sándorfalván, ezért 
indokoltnak láttuk egy új, 36 fő 
befogadására alkalmas bölcsőde 

megépítését – beszélt Gajdosné 
Pataki Zsuzsanna polgármester 
a döntés hátteréről.

Mivel a régi bölcsőde lakó-
házakkal van körülvéve, annak 
bővítése nem volt megoldható. 
Ezért döntött a képviselő-testület 
egy új épület felépítése mellett, 
melyet a Kiskörúti Pipacs óvoda 
mellett alakítottak ki. A beruhá-
zásra a település 316 millió forint 
uniós támogatást nyert, melyet a 
költségek emelkedése miatt 32,5 
millió forintos többlettámogatási 
igénnyel egészített ki. A sándor-

falvi tervező által megálmodott 
447 négyzetméteres épületben 
3 csoportszobát alakítottak ki, 
tartozik még hozzá egy ebédlő, 
melegítőkonyha, mosoda, va-
salószoba, tárolóhelyiségek, öl-
töztető, a vizesblokkokat pedig 
akadálymentes mellékhelyiség is 
kiegészíti. Minden csoportszoba 
saját terasszal rendelkezik, illetve 
van egy 1360 négyzetméteres ját-
szóudvar is, az akadálymentesen 
megközelíthető épület előtt pedig 
hét parkoló.

A november eleji ünnepélyes 
átadón részt vett a környező te-
lepülések polgármesterei mellett 
Juhász Tünde kormánymegbízott 
és Gémes László, a Csongrád-
Csanád megyei közgyűlés elnöke 
is. Mindketten kiemelték: ezzel a 
beruházással a kisgyerekes csa-
ládok életét tették könnyebbé 
Sándorfalván.

Az új bölcsőde 11 új munkahe-
lyet is teremtett Sándorfalván. 
Gajdosné Pataki Zsuzsanna 
polgármester elmondta, az ön-
kormányzat 10 millió forintot 
biztosított plusz bérköltségre, így 
minden csoportra két kisgyer-
meknevelő és egy saját dajka jut. 
Az intézményben még vannak 
szabad helyek, így folyamatosan 
várják a beiratkozókat.

Tiszasziget önkormányzata a szociális gondoskodást és 
az itt élők életminőségének javítását állította az idei év 
fókuszába: ennek részeként új épülettel bővült a bölcsőde 
és újonnan beszerzett, korszerű eszközökkel bővült a 
településen az egészségügyi alapellátás.

Felújították az egyik legfontosabb közlekedési útvonalát, 
új, informatív, érdekes honlapot kapott a település, és 
forgatott itt az egyik legsajátosabb humorú filmes. Persze 
ezeken kívül is sok minden történt Szatymazon 2021-ben.

November elején átadták Sándorfalva új bölcsődéjét. Az 
intézménynek köszönhetően közel duplájára nőtt a férő-
helyek száma a városban és 11 új munkahely is létesült.

 Folytatás az 1. oldalról
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Fejlesztések a Kistérségben

ELKÉSZÜLT A KERÉKPÁRÚT: SZEGEDTŐL BORDÁNYIG 
LEHET A JÖVŐBEN BIZTONSÁGOSAN BICIKLIZNI

GÖRDESZKÁSOK 
PARADICSOMA 
ÉPÜL SZEGEDEN

ÚJ FUTTATÓK LÉTESÜLNEK 
SZEGEDEN, AMINEK ÖRÜLNEK 
A KUTYÁK ÉS GAZDÁIK IS

LAKÓPARKOK VONZZÁK 
ÚJSZENTIVÁNRA 
A FIATALOKAT 

Márciusban kezdődött és az 
év végére el is készült a Szeged–
Bordány kerékpárút még hiányzó 
része. A beruházás nyolc hónap 
alatt bruttó 340 millió forint 
európai uniós támogatásból és 
84 millió forint önkormányzati 
forrásból valósult meg a Szeged 
kerékpárút-hálózat fejlesztésének 
második ütemében.

A két és fél méter széles, kétirá-
nyú kerékpárút, amely a már meg-
lévő öt és fél kilométeres szakaszt 
köti össze a szegedi kerékpárút-

hálózattal a Sziksósfürdőre vezető 
Vereshomok út és a Kulipintyó 
csárda közötti 3,7 kilométeres 
útszakasz mellett épült meg. Így 
a jövőben Szeged belvárosából 
egészen Bordányig biztonságos 
bicikliúton közlekedhetnek a 
kerekezők.

Az útépítési munkákkal pár-
huzamosan épült meg 3215 méte-
ren egy csapadékvíz-szikkasztó 
árok is, amiből 511 méter áteresz. 
A beruházás részeként 83 fát is 
elültettek a nyomvonal mentén.

Részleges javítási munkákat is 
végeztek a kerékpárút már koráb-
ban is meglévő szakaszán, a kis-
kundorozsmai vasúti átjáró és a 
Vereshomok út között. Két helyen 
kerékpáros átvezetést alakítottak 
ki az úttesten: a vasúti átjáró után 
Kiskundorozsma irányában lévő 
első gyalogátkelőnél, valamint a 
Szent János téri körforgalomnál.

– Ez a szakasz azért is volt ki-
emelten fontos a szegedi önkor-
mányzatnak, mert valójában egy 
elővárosi kerékpárút. Bár Bor-
dányba vezet, de Kiskundorozsma 
külső részén még egy ritkán la-
kott szegedi térség is található. Így 
ez a fejlesztés is azt a várospoliti-
kai célt szolgálja, hogy Szegeden 

és a város könyékén minél többen 
járjanak kerékpárral akár szóra-
kozni, akár oktatási vagy egész-
ségügyi intézménybe igyekeznek, 
akár a munkahelyükre – mondta 
el a beruházásról Nagy Sándor.

A szegedi kerékpárút-hálózat 
fejlesztésének második ütemében 
a Bordányba vezető szakasz mel-
lett két helyszínen – a SZILK-hez 
vezető és a baktói töltésen a Murá-
nyi utcáig átvezető kerékpárúton 

– már korábban befejeződtek a 
fejlesztések. A teljes projektben 
bruttó 500 millió forint európai 
uniós támogatást és bruttó 116 
millió forint saját forrást használt 
fel az önkormányzat a fejlesz-
tésekre.

A hírt Mihálik Edvin, az ön-
kormányzat zöld beruházáso-
kért felelős tanácsnoka, újszeged 
egyéni képviselője jelentette be 
augusztus végén. A tervezés során 
igyekeztek minden igényt kielé-
gíteni, ezért egyszerre lesznek 
majd utcai jellegű akadályok 
és medence jellegű idomok, így 
mindkét típusú deszkás alap-
állásból hozzáférhetők lesznek 
majd ugyanazok az elemek.

A pálya színes betonfelületek-
kel rendelkezik majd, és olyan 
eljárással készül, ami biztosítja, 
hogy hosszú távon is ellenálló, 
de egyben fenntartható is legyen. 

A görpark alkalmas lesz sport-
rendezvények és versenyek meg-
rendezésére is, a pálya melletti 
zöldfelületek pedig új közösségi 
térként működhetnek. A képvise-
lő mindezek mellett hozzátette, 
hogy az újszegedi Erzsébet-liget 
2019-ben újult meg teljesen, ren-
getegen járnak ide kikapcsolódni 
és sportolni naponta. 

A beruházásra eg y sikeres 
pályázatnak köszönhetően ke-
rülhet sor, melynek keretében 
mintegy 30 millió forintot biztosít 
az Országos Görpark Program 
Szeged önkormányzata számá-
ra. A beruházás teljes költsége 
körülbelül 80 millió forint lesz. 
Révész Máriusz, az aktív Magyar-
országért felelős kormánybiztos 
a program meghirdetésekor 
elmondta: Fontosnak tartották, 
hogy olyan görparkok épüljenek, 
amelyek valóban megfelelnek a 
gördeszkásoknak, ezért az ő szö-
vetségüket is bevonták az előké-
szítésbe. Mivel pedig a gördeszka 
olimpiai sportág lett, az volt a cél, 
hogy olyan pályák jöjjenek létre, 
amelyek olimpiai felkészülésre és 
versenyekre is alkalmasak. 

Szeptember elején három ku-
tyafuttatót is átadtak Szegeden: 
az új létesítmények a Kálvária, a 
Lechner és a Bartók téren nyíl-
tak meg. A zárt területen szaba-
don szaladgálhatnak a kutyák 
úgy, hogy közben a környéken 
lakókat nem zavarják. Ez jó a 
gazdáiknak, a kevésbé kutyaba-
rátoknak, és nem utolsó sorban 
a kutyáknak.  

Kis túlzással gombamód sza-
porodnak az utóbbi években az 
ebek kulturált sétáltatását és 
futtatását biztosító zárt terüle-
tek, októberben mégis újabb két 
városrészi futtató létesítéséről 
döntött a városi közgyűlés fog-
lalkoztatási, szociális és sport-
bizottsága.

Ennek értelmében táblával ki-
jelölt nyílt kutyafuttató létesülhet 
hamarosan a szőregi Pálya téren, 
a sportpálya és úttestek által ha-
tárolt füves területen. Szőreghez 
legközelebb jelenleg a Kamaratöl-
tésen van kijelölt kutyafuttató. Ez 
a terület azonban elhelyezkedése 
és növényzete miatt sem alkal-
mas erre a célra, ezért a kutyások 
most a Monti-parkban futtatják 
kedvenceinket. 

Bekerített kutyafuttató létesül-
het a Búvár-tó melletti zöld terü-
leten a Szatymazi, a Vadas Márton 
utca és a járdák által határolt 
füves területen is. A beruházások 
lakossági igény alapján képvise-
lői kezdeményezésre indulnak 
meg rövidesen.

Két lakópark is található a te-Két lakópark is található a te-
lepülésen. Az egyik a Dél-nyu-lepülésen. Az egyik a Dél-nyu-
gati, a másik a Major. Mind a gati, a másik a Major. Mind a 
kettőben jelentős fejlesztések kettőben jelentős fejlesztések 
lesznek az elkövetkezendő idő-lesznek az elkövetkezendő idő-
szakban. Mire számíthatnak az szakban. Mire számíthatnak az 
ott lakók? ott lakók? 
Abból a szempontból szerencsés 

helyzetben vagyunk, hogy most 
már mind a két lakóparknak a vége 
felé tartanak a beruházások. A Dél-
nyugat lakópark teljes területén az 
idei évben elkészült a belvízelveze-
tő rendszer, valamint kiépült az in-
ternetes hálózatra alkalmas rend-
szer alapjainak lerakása. Jelenleg a 
szolgáltatók versenyeztetése zajlik. 
Emellett hamarosan útépítés is 
kezdődik majd a területen. Egy 
belügyminisztériumi pályázatnak 
köszönhetően a Szerb utca és a 
Vedresházi utca szilárd burkolatot 
kap majd. Sajnos a Magyar utcában 
ezt még nem tudjuk megcsinálni, 
hisz ott több helyen is építkezés 
zajlik, így ott még nem lenne ér-
telme megcsinálni az útburkolatot. 
Azonban amint befejeződnek a 
munkálatok ez az utca is szilárd 
burkolatot kap majd.

A Dél-nyugat lakóparkban van-A Dél-nyugat lakóparkban van-
nak még szabad helyek, vagy nak még szabad helyek, vagy 
már teljesen beépült?már teljesen beépült?
Összességében négy telek van 

még, az összes többi elkelt.
A Major lakópark eg y újabb A Major lakópark eg y újabb 
kialakítású rész a településen. kialakítású rész a településen. 
Ott milyen munkák vannak Ott milyen munkák vannak 
még hátra?még hátra?
Ott még sokkal több feladat van. 

A Dél-nyugat lakóparknál a régi 
falusias jelleg kialakításra töre-
kedett az önkormányzat, a Major 
lakóparkban azonban engedtük a 
modernebb kinézetű házak építé-
sét is. A lakóparkban már csak az 
engedélyeken múlik, hogy mikor 
indulhat el a közvilágítás. Janu-
árban indul a fásítási program, a 
teljes lakópark területén szilfá-
kat ültetünk majd. Emellett hátra 
van még a belvízelvezető-rendszer 
kiépítése, amely teljesen egyedi 
létesítmény lesz, az országban se-
hol sem épült még ilyen. A beruhá-
zásnak köszönhetően meg tudjuk 
majd tartani a lehullott csapadékot, 
nem terhelik a csatornákat, ugyan-
akkor aszályos időszakban vissza 
tudjuk pótolni a földbe, elkerülve a 
növények kiszáradását. Egy pályá-
zatnak köszönhetően pedig a Major 

lakóparkban is szilárd burkolatot 
fognak kapni az utak. Ezzel azért 
várunk még, hogy befejeződjenek 
az építkezések és ne kelljen feltúrni 
a frissen elkészült utakat. 

Hány szabad ingatlan van még Hány szabad ingatlan van még 
a Major lakóparkban?a Major lakóparkban?
Jelen pillanatban szintén négy 

az, ami szabad.
És amennyiben ezek is gazdá-És amennyiben ezek is gazdá-
ra találnak, az önkormányzat ra találnak, az önkormányzat 
tervezi egy újabb lakópark ki-tervezi egy újabb lakópark ki-
alakítását?alakítását?
Eg yelőre ilyen terveink nin-

csenek, de azt látjuk, hogy egyre 
többen szeretnének ideköltözni

Az újonnan beköltözők általá-Az újonnan beköltözők általá-
ban fiatal házaspárok, kisgyere-ban fiatal házaspárok, kisgyere-
kes családok. Számukra nagyon kes családok. Számukra nagyon 
fontos a bölcsőde, az óvoda, az fontos a bölcsőde, az óvoda, az 
orvosi ellátás. Ezeken a terüle-orvosi ellátás. Ezeken a terüle-
teken is tervez fejlesztéseket az teken is tervez fejlesztéseket az 
önkormányzat?önkormányzat?
A bölcsődénk elérte kapacitá-

sának határát, ezért szükségessé 
vált egy újabb bölcsődei szoba ki-
alakítása. Erre sikeres pályázatot 
nyújtott be az önkormányzat, az 
építkezés befejezési határideje az 
idei év december 31-e. Nagyon sze-
retnénk már megnyitni a kapukat 
a kicsik előtt, főleg azért, mert sok 
szülő van, akik mennének vissza 
dolgozni, azonban amíg a gyerekü-
ket nem tudják elhelyezni, ezt nem 
tehetik meg, mert most várólista 
van. Ráadásul egyre több kisgyer-
mekes család költözik a településre, 
így mindenképpen szükséges volt 
a bővítés. Az óvodában jelenleg 
hatvan fölött van a gyerekek szá-
ma, ott még van hely újabb kicsik 
számára. Az óvodához kapcsolódva 
szeretném elmondta, hogy felújít-
juk a Petőfi utcai játszóteret, de úgy, 
hogy zárható legyen abban az eset-
ben, amikor az óvodások játszanak 
ott. Természetesen a többi esetben 
nyitva lenne a létesítmény min-
denki számára. Egy 21. századi ját-
szóteret tervezünk, trambulinnal, 
különféle csúszdákkal, hatalmas 
várral, interaktív táblákkal. Olyat 
ahol nem csak a kicsik, hanem a 
nagyobbak is jól majd érzik ma-
gukat. Megnéztünk több hasonló 
játszóteret különféle települése-
ken és azt követően beszéltük át 
a tervezővel az elképzeléseket. A 
tervek elkészültek és várjuk, mikor 
tudunk pályázatot benyújtani a 
megvalósítás érdekében.

Teljesen elkészült a Szegedet Bordánnyal összekötő két-
irányú kerékpárút eddig hiányzó közel négy kilométeres 
szakasza: a jövőben biztonságosan lehet kerékpárral 
megtenni a két település közötti összesen húsz kilomé-
teres utat.

Az Országos Görpark Program támogatásával valósul 
meg, az a beruházás, amely az ősszel indult az újszegedi 
Erzsébet Ligetben. Az extrém sport szerelmesei egy 650 
négyzetméteres pályát vehetnek birtokba, amikor az itt 
található skate-park teljesen megújul.

Két újabb kutyafuttató létesül Szegeden, ami azt jelzi, 
hogy még mindig nagy az igény a városban az ilyen léte-
sítményekre.

Jelentős fejlesztések zajlanak Újszentivánon, amelyeknek 
elsősorban az a célja, hogy minél többen válasszák otthonuk-
nak a települést. Lakóparkokat alakított ki az önkormányzat, 
amelyek sikerét mi sem bizonyítja jobban, hogy majdnem 
minden telket eladtak már. Emellett bővítik a bölcsödét, 
új játszótér és hamarosan új egészségház is épül. Ezekről a 
fejlesztésekről beszélgettünk Putnik Lázár polgármesterrel.

H Á R O M  É V  T Í Z  K I L O M É T E R  K E R É K P Á R Ú TH Á R O M  É V  T Í Z  K I L O M É T E R  K E R É K P Á R Ú T

A Zöld város program céljait is szem előtt tartva 2018 óta 
több mint 10 kilométer kerékpárút és kerékpársáv épült a 
városban, valamint Szeged és Sándorfalva között. A folyama-
tosan bővülő kerékpáros infrastruktúrának köszönhetően 
ma már minden ötödik szegedi a környezetbarát kerékpáros 
közlekedést preferálja. 

A kerékpárutak fejlesztése folytatódik, a tervekben szereplő 
szakaszok a lézerközpont, a mellé épülő Science Park és inku-
bátorház megközelítését fogják javítani.
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SZEGEDI SZABADTÉRI JÁTÉKOK: 
JÖVŐ NYÁRON JÖN A CHICAGO A DÓM TÉRRE

SZEGED IDÉN ŐSSZEL IS A KULTURÁLIS 
FESZTIVÁLOK VÁROSA VOLT

ÚJ HELYET KERESTEK A 
SZEGEDI TUDÓS AKADÉMIÁNAK

A Dóm téri játékok 2022-es éva-
dát július 1-jén a Magyar Nemzeti 
Táncegyüttes Petőfi Sándor éle-
téről szóló Szabadság, szerelem! 
Petőfi, a vitéz című tánc-szín-
játékának ősbemutatója nyitja. 
A magyar néptánc és népzene 
hagyományait felvonultató kor-
társ táncszínjátékot Zsuráfszky 
Zoltán rendezi.

Július 8-án visszatér Szegedre 
a fesztivál történetének legna-
gyobb musicalsikere, a Mamma 
mia!, amelyet első ízben 2014-ben 
játszottak a Dóm téren.

A nemzetközi hírű Macerata 
Operafesztivál la l eg y üttmű-
ködésben állítják színpadra a 

világ operarepertoárjának egyik 
legsikeresebb művét, Giuseppe 
Verdi Traviatáját július 29-én 
és 30-án. 

A Tükrök Traviatájaként is-
mertté vált, különleges látvány-
világú előadás olasz és magyar 
művészek közreműködésével 
kínál majd egyedülálló élményt 
a közönségnek.

Az évadot a Szegedi Szabadtéri 
Játékok saját produkciójaként a 
világ musicalirodalmának egyik 
legnépszerűbb darabja, a Chica-
go zárja. 

A fesztivál életében először 
színpadra kerülő darab premi-
erjét augusztus 12-én tartják, azt 
követően pedig még öt estén lát-
hatják a nézők.

A mű népszerűségét a jazz, a 
revü és az amerikai showbiznisz 
legjobb hagyományait ötvöző ze-
néjén kívül elévülhetetlen aktu-
alitású témájának is köszönheti. 
Kíméletlen pontossággal mutat-
ja be a folyamatot, ahogyan az 
igazság helyét átveszi a média 
által manipulált közvélemény, a 
megérdemelt hírnév helyét pedig 
a mesterségesen felépített celeb-
lét, a tizenöt perc hírnév keserű 
tragikomédiája.

Jövőre is megtartják a Dóm 
téren már hagyományossá vált 
Ajándékkoncertet, amelynek pon-
tos időpontját és műsorát később 
teszik közzé.

A koronavírus-járvány miatti 
korlátozások az idén szerencsé-
re nem akadályozták meg, hogy 
megtartsák az 50 éves múlttal 
rendelkező Szegedi Jazz Napok 
koncertjeit. Tavaly sajnos épp a 
második hullám csúcsára esett 
volna a hagyományosan novem-
ber első hétvégéjére meghirdetett 
koncertsorozat, ezért a fesztivál 
elmaradt. Nem ez volt az egyetlen 
szünet a Szegedi Jazz Napok fél-
évszázados történetében, hiszen 
többször szakadt meg a sorozat 
különböző okok miatt, de a feszti-
vál 2003-as újraindítása óta tavaly 
voltak kénytelenek először törölni 
a programot a szegedi kulturális 
naptárból.

Az idén a járvány miatt kizáró-
lag hazai zenészek léptek fel az 
Ifjúsági Ház színpadán, de a siker 
így sem maradt el. A magyar jazz 
olyan emblematikus alakjai léptek 
fel többek között, mint Binder Ká-
roly, Gadó Gábor, Baló István vagy 
Balázs Elemér. Nagy sikert aratott 
a Szegedről induló Szokolai Don-

gó Balázs is, aki ezúttal Fassang 
László orgonaművésszel zenélt 
együtt. A 2003-as újrainduláskor 
láthattuk és halhattuk utoljára 
Szegeden azt a Nigun együttest, 
amely szintén nagy sikerű kon-
certtel tért vissza a fesztiválra.

A Szegedi Jazz Napokhoz ha-
sonlóan a város önkormányzata 
anyagilag támogatja a Szegedi 
Nemzetközi Gitárfesztivált is. Ezt 
a programsorozatot tavaly online 
sikerült megrendezni, de az idén 
ismét élőben élvezhették a kon-
certeket a nézők. A klasszikus 
gitárjáték hazai és nemzetközi 
mesterei mellett olyan fiatalok is 
színpadra léptek, akik a fesztivál 

versenyprogramjában vetélked-
tek egymással. Az októberi zenei 
fesztiválnak ezúttal is a prog-
ramot záró gála koncert volt a 
legnépszerűbb eseménye.

Idén még módosított időpontban 
rendezték, de a tervek szerint jövő-
re ismét májusban lesz a Zsigmond 
Vilmos Nemzetközi Filmfesztivál. 
A járványhelyzet miatt az eredeti-
leg tavaszi szakmai seregszemlét 
tavaly és az idén is őszre kellett 
halasztani, de a szervezők már 
meghirdették a 2022-es esemény 
programját, amit a tervek szerint 
május 22-e és 28-a között bonyo-
lítanak le. A szegedi származású 
Oscar-díjas operatőr emlékét és 
szakmai örökségét ápoló fesztivál 
az idén szeptemberben is nagy 
sikert aratott, így újabb nívós kül-
földi és hazai alkotások nevezése 
várható a jövő tavaszi versengésre.

A Szegedi Tudós Akadémia te-
hetséggondozó programot 2013-
2015 között dolgozták ki. Össze-
sen 12 középiskola csatlakozott 
az orvosbiológiai tudományos 
képzéshez. A cél az volt, hogy 
Szent-Györgyi Albert tudományos 
hagyatékához méltó korszerű la-
borokon és elméleti képzésen ala-
puló tehetséggondozás jöjjön létre 
az ország dél-keleti régiójában. A 
Nobel-díjas kutatók által támoga-
tott és vezetett középiskolai prog-
ramból kikerülő legjobb diákok a 
Szegedi Biológiai Kutatóközpont 
és a Szegedi Tudományegyetem 
nemzetközi viszonylatban is ki-
váló mentoraihoz kerülnek, ahol 
egyetemi éveik alatt is magas óra-
számban végeznek kutatómunkát.

A Szegedi Nemzeti Színház 
szomszédságában álló impozáns 
épület egyszerre lett volna kol-
légium, oktató központ, és labo-
ratóriumi kutatások helyszíne. A 
felújításra kapott 1,3 milliárd forint 
azonban elfogyott, így a kivitelező 
tavaly júniusban levonult a hely-
színről. A beruházás folytatásához 

még legalább 1 milliárd forintra 
lett volna szükség. Egy darabig 
még folytak az egyeztetések az 
Innovációs és Technológiai Mi-
nisztériummal, de pénzügyi tá-
mogatásról nem született döntés. 
Ellenben kiderült, hogy a félig 
felújított épületnek új gazdája 
lett, hiszen a Mathias Corvinus 
Collégium vette meg az épületet.

Az MCC a lehető legrövidebb 
időn belül szeretné befejezni a 
felújítást, hogy az ingatlan közös-
ségi térként és képzései szegedi 
központjaként működhessen. Az 
ügyben beállt fordulat nem függet-
len a Szegedi Tudományegyetem 
működtetésében bekövetkezett 
változástól. Az idén alapítványi 
fenntartásra átállt intézmény 
az egyik legfontosabb partnere, 
támogatója, finanszírozója volt 
a Szegedi Orvosbiológiai Kutatá-
sok Jövőjéért Alapítványnak, ám 
most komoly együttműködésre 
készül a Mathias Corvinus Collé-
giummal. Szabó Gábor, a Szegedi 
Tudományegyetemért Alapítvány 
kuratóriumi elnöke úgy fogalma-

zott, hogy az egyetem és az MCC 
egymás természetes partnerei, 
céljaik közösek.

Időközben a vételárból új épü-
letet vásárolt magának a tudós 
akadémiát működtető a Szegedi 
Orvosbiológiai Kutatások Jövő-
jéért Alapítvány. A Pacsirta utca 
31. szám alatt található ingatlan 
korábban szállodaként funkcio-
nált, így viszonylag könnyű lesz 
benne kialakítani a szükséges 50 
férőhelyet. Az épület azonban nem 
egyszerű kollégiumként fog szol-
gálni, itt ugyanis a tudományos 
munkához szükséges eszközök, 
többek között nagy teljesítmé-
nyű számítógépek is lesznek. A 
tervek szerint a földszinten egy 
nagy társalkodót is kialakítanak, 
ahol szakmai megbeszéléseket 
és kisebb konferenciákat is lehet 
majd tartani.

Társadalom

„BELÜL A KÖRÖN” – EGYÜTTMŰKÖDÉS 
A TÁRSADALMI INTEGRÁCIÓS FOLYAMATOKBAN

A majd két évtizede alakult 
szegedi Szivárvány Autizmus 
Közhasznú Egyesület, népszerű 
nevén, SZIA. Céljuk fogyatékos 
emberek támogatása a másokkal 
egyenlő társadalmi részvételben. 
Hasonló elvek vezetik a vajdasági 
Magyarkanizsa szociális védel-
mi központ közösségét. Érthető 
volt egymásra találásuk és közös 
pályázatuk, melynek eredménye-
ként 2020-ban, országhatáron át-
ívelő együttműködésbe kezdtek. 
Szándékuk közös volt: a tágabb 

környezetükben élő, megváltozott 
munkaképességű emberek ne tá-
mogatásokból, hanem minél töb-
ben, önálló munkájukkal legyenek 
képesen eltartani önmagukat.

  A felismerés: a határ mindkét 
oldalán jelentős azok száma, akik 
születési vagy egyéb károsodás 
következtében képtelenek a nor-
mális munkavégzésre. A két civil 
szervezet rajtuk kívánt segíteni. 
A „Belül a körön – sokszínűség 
és integráció” – című projekt (IN-
CIRCLE - HUSRB/1903/42/0053) 

megvalósításához együtt fogtak 
hozzá. Hármas feladatot vállaltak: 
A térség társadalmi problémáit 
föltáró és egyeztető Rehabilitá-
ciós Foglalkoztatási Fórum létre-
hozását és működtetését. A szak-
iskolát végző fiatalok felkészítését 
a munka világára, valamint mun-
káltatói menedzsmentek tájé-
koztatatása, hogy előnyös lehet 
megváltozott munkaképességű 
munkavállalók foglalkozatása 
és a munkakörnyezet akadály-
mentesítése is. 

A program előre haladása mel-
lett a SZIA egyéb munkájának 
eredményei kézműves vásárokon 
is megjelennek. A foglalkozta-
tottak által készített termékek 
legutóbb a szegedi Bödön piacon 
bizonyítottak. Az itt árusított ék-
szereket, szőnyegeket, textil ter-
mékeket, papírból font tárolókat, 
ajándék- és használati tárgyakat 
sokan vásárolták. A piaci bevételt 
most is a rehabilitációs foglalko-
zások költségeinek fedezésére 
fordítják.

A romló járványhelyzet komoly kihívások elé állította a 
kulturális események szervezőit, de a nehézségek ellenére 
sikerült megrendezni olyan nagy tradíciókkal bíró feszti-
válokat, melyek fontos részei Szeged szellemi életének.

Három éve kezdődtek az egykori Bartók Béla Művelődési 
Ház épületében a felújítási munkálatok, de tavaly nyáron 
pénzhiány miatt leálltak a munkálatok. Az épületben a 
Szegedi Tudósakadémia talált volna otthonra, de kiderült, 
hogy új helyet kell találni az intézménynek.

Petőfi Sándor életéről szóló táncjátékkal, Verdi Traviatájá-
val, és két musicallel, a Mamma mia!-val és a Chicagóval várja 
a közönséget következő évadában a Dóm téren a Szegedi 
Szabadtéri Játékok. Július 1. és augusztus 20. között négy 
produkció tizennégy előadását láthatják majd a nézők. 
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Július 1., 2.: Szabadság, szerelem! Petőfi, a vitéz – tác-szín-játék
Július 8., 9., 15., 16.: Mamma Mia! – musical
Július 29., 30.: La Traviata – opera
2022. augusztus 12., 13., 14., 18., 19., 20.: Chicago – musical

A Szegedi Kistérség- és Gazdaságfejlesztési Nonprofit Kft. vállalja Hazai és Európai 
Uniós pályázatok előkészítését, pályázatírást, és nyertes pályázatok lebonyolítását 
vállalkozások és önkormányzatok részére.
Érdeklődni lehet a palyazat@kisterseg-szegedi.hu e-mail címen. 
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